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Από το υπ’αριθ 16 / 98 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 343/98 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος για συνέχιση της 
χρηματοδότησης του Κέντρου Απόδημων 
Μακεδόνων (Κ.Α.Μ). 

 

 
       Σήμερα  31 Αυγούστου του έτους 1998 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 27-8-1998 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους  και  παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25  μελών βρέθηκαν παρόντα 19 μέλη. 
 

    Παρόντες                                      Aπόντες                        Παρόντες  Πάρεδροι 

1. K. Aσλάνογλου Κ. Κόλβατζης  Γ. Μπαλτζής 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Πουλασουχίδης  
3. Μ. Ποτουρίδης Π. Καρασαββίδου  
4. Κ. Βαφείδης Χ. Παπαγεωργίου  
5. Α. Δελαβερίδης Φ. Γαλανούδη –Τσανάκα  
6. Δ. Αδάμου Β. Τσίλης  
7. Θ. Τέτος   Απόντες  Πάρεδροι 
8. Ε. Λελεκάκης   Α. Χατζηγεωργίου 
9. Κ. Γκαβαϊσές   Α. Καραγιοβάνης 

10. Α. Μαρκούλης    
11. Α. Καραντουμάνης    
12. Λ. Τάκης    
13. Ε. Παναγιωτίδης    
14. Ο. Σιδηρόπουλος    
15. Ε. Σοφιανίδης    
16. Γ. Χιονίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά       τη     συζήτηση     της   προ ημερήσιας 

διάταξης αποχώρησαν οι σύμβουλοι κ.κ. Ε. Παναγιωτίδης, Ε. 
Σοφιανίδης, Δ. Ζαμάνης. 
 

17. Δ. Ζαμάνης 
18. Μ. Αδαλόγλου 
19. Π. Αγαθαγγελίδης 

   
 



Στη συνέχεια αφού δέχθηκε το σώμα, να συζητήσει και αποφασίσει για το παρακάτω 
θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε ως 
κατεπείγον ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα, έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 
2-7-98 έγγραφο του Κέντρου Απόδημων Μακεδόνων (Κ.Α.Μ), που έχει ως εξής : 
 Με την επιστολή μας αυτή  επιθυμούμε να σας ενημερώσουμε για την 
οριστική εντός των θερινών μηνών διακοπή της λειτουργίας του Κέντρου Αποδήμων 
Μακεδόνων, ύστερα από την άρνηση  του Υπουργείου Εξωτερικών να συνεχίσει την 
οικονομική του ενίσχυση προς αυτό. 
 Η χρηματοδότησή μας από το ΥΠΕΞ  είχε ήδη διακοπεί  από τις αρχές του 
1997. Η μισθοδοσία του προσωπικού σταμάτησε τον περασμένο Σεπτέμβριο, το δε 
Κέντρο σαφώς υπολειτουργεί χωρίς να μπορεί να εκπληρώσει έστω και στο ελάχιστο 
τις υποχρεώσεις του προς τους απόδημους Μακεδόνες.  
 Έχοντας ήδη εισέλθει στο 32ο χρόνο λειτουργίας του, το ΚΑΜ είναι ο μόνος  
κρίκος επικοινωνίας  των Μακεδόνων της διασποράς με την πατρίδα. Η αθόρυβη  και 
τεράστια προσφορά του είναι φυσικά γνωστή στους απόδημους αλλά και στις εδώ 
αρμόδιες υπηρεσίες. Η συμμετοχή του στο Α΄ Ιδρυτικό Συνέδριο του Συμβουλίου 
Αποδήμου Ελληνισμού, στην ίδρυση του Διεθνούς Ιδρύματος  «Μέγας Αλέξανδρος» 
και της  «Μακεδονικής Αμφικτιονίας» (υπό την αιγίδα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης 
Μακεδονίας) το καθιστά πολύτιμο συνεργάτη των φορέων αυτών. Αντί της 
αναβάθμισης, ή έστω και της συνέχισης της πολυσήμαντης αποστολής του, δόθηκε 
εντολή για την οριστική διακοπή της λειτουργίας του. 
 Θέλουμε να ελπίζουμε ότι θα σας βρούμε συμπαραστάτη μας μήπως και την 
τελευταία έστω στιγμή αποτραπεί η οριστική διακοπή της λειτουργίας  του ΚΑΜ. Ο 
απόδημος Μακεδονικός Ελληνισμός αγωνιά και ήδη έχει διαμαρτυρηθεί τόσο στις 
εδώ αρμόδιες υπηρεσίες όσο και στο ομογενειακά έντυπα. Αφετέρου, το τελευταίο 
διάστημα όλος ο ημερήσιος τύπος της Θεσσαλονίκης διάφορα περιοδικά, η 
«Διασπορά», μηνιαία έκδοση του Μακεδονικού Πρακτορείου Ειδήσεων, διάφορες 
επαρχιακές εφημερίδες, η ΕΡΤ 3 και ραδιοφωνικοί σταθμοί  έχουν δώσει 
δημοσιότητα στο θέμα, συμπαριστάμενοι στις προσπάθειές μας. Δειγματολογικά σας 
στέλνουμε δημοσίευμα της εφημερίδας «Μακεδονία». 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος : Ένα θέμα που θέλω να θέσω υπόψη σας  και ζητάω την έκδοση 
ψηφίσματος  αφορά την κατάργηση χρηματοδότησης του Κέντρου Απόδημων 
Μακεδόνων (Κ.Α.Μ.). 
Δήμαρχος : Προτείνω εσείς κύριε πρόεδρε με τον κ. Χιονίδη να ετοιμάσετε ένα 
κείμενο το οποίο θα θέσετε προς έγκριση στο Δ.Σ. 
Πρόεδρος  : Συμφωνεί το σώμα ; 
Σύμβουλοι : Ναι. 
Πρόεδρος  : Είναι ένα θέμα πολύ σοβαρό. Καταργούν το ΚΑΜ, το οποίο συντονίζει 
τη δράση όλων των παμμακεδονικών ενώσεων και συλλόγων ανά τον κόσμο, με την 
αιτιολογία ότι δεν μπορούν για λόγους οικονομίας να το χρηματοδοτήσουν με 17 εκ. 
Χιονίδης : Βρίσκεται στην Εταιρεία Μακεδονικών Σπουδών και ασχολείται με το να 
προμηθεύει ακομμάτιστα κείμενα ιστορικού περιεχομένου (χάρτες κλπ) τους 
Μακεδόνες που βρίσκονται ανά τον κόσμο. Η ετήσια χρηματοδότηση του είναι 17 εκ. 
Επιπλέον σύμφωνα με δημοσιεύματα εφημερίδων μεταξύ των 4 υπουργείων που 
προτίθεται να καταργήσει η κυβέρνηση είναι και το Υπ. Μακεδονίας-Θράκης. 
Καταργήθηκε το υφυπουργείο Αποδήμου Ελληνισμού και εδώ γίνονται οι οικονομίες. 
 Έχω την εντύπωση ότι όπως υπάρχουν σε επίπεδο νομών ή Δήμων τέτοιες 
οργανώσεις πρέπει να το κάνουμε κι εμείς. Δεν  είναι θέμα τοπικό αλλά εθνικό υπό 
την  καλή έννοια. 



Πρόεδρος : Συμφωνεί το Σώμα για την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος ; 
To Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας  με  λύπη του πληροφορήθηκε την διακοπή 

της λειτουργίας του Κέντρου Απόδημων  Μακεδόνων  ύστερα από την 
αδικαιολόγητη άρνηση του Υπουργείου Εξωτερικών να συνεχίσει την οικονομική του 
ενίσχυση προς  αυτό . 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας διερμηνεύοντας και τα αισθήματα όλων των 
Βεροιέων εκφράζει την ανησυχία του  αλλά και την αγωνία του, γιατί η απόφαση 
αυτή του Υπουργείου Εξωτερικών έρχεται σε  πλήρη  αντίθεση με την διπλωματική 
προσπάθεια της χώρας μας, ενόσο παραμένουν ακόμη ανοικτά τα εθνικά θέματά μας. 
 Η 32 χρονη  λειτουργία του Κ.Α.Μ και η διαρκής Εθνική Προσφορά του προς 
τους Μακεδόνες της διασποράς, αλλά και πρός την ίδια την Πατρίδα μας, 
αμφισβητείται ευθέως, με την απόφαση αυτή του Υπουργείου Εξωτερικών, κι 
αποτελεί πλήγμα για την Εθνική Ομοψυχία. 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, διαμαρτύρεται έντονα για την απόφαση 
αυτή του Υπουργείου Εξωτερικών και ζητά από τον Πρωθυπουργό και την 
Κυβέρνηση να αναθεωρήσουν την απόφαση αυτή προστατεύοντας έτσι τόσο το 
Εθνικό Συμφέρον όσο και την Εθνική Υπερηφάνεια των απανταχού Μακεδόνων. 
Σύμβουλοι : Ναι. 
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση, αφού έλαβε υπόψη : 
1.- Το υπ΄αριθ. Φ68/148/2-7-98 έγγραφο του Κέντρου Απόδημων Μακεδόνων. 
2.- Ότι προκειμένου το Κ.Α.Μ. να συνεχίσει το σημαντικό Εθνικό έργο του, στις 
δύσκολες συγκυρίες που διέρχεται σήμερα η Χώρα μας, είναι σκόπιμο η Πολιτική 
Ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερικών να επαναλάβει ενισχυμένη τη χρηματοδότηση 
σ΄ αυτό. 
3.- Την ανάγκη έκδοσης ψηφίσματος. 
4.- Το σχέδιο ψηφίσματος που έχει κατατεθεί στο προεδρείο. 
5.- Τις διατάξεις των άρθρων 97,106 & 119 του Π.Δ. 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει  Ομόφωνα 
 

 Α) Εγκρίνει τη συζήτηση και λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 
είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
 Β) Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος  που έχει ως εξής : 

To Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας  με  λύπη του πληροφορήθηκε την διακοπή 
της λειτουργίας του Κέντρου Απόδημων  Μακεδόνων  ύστερα από την 
αδικαιολόγητη άρνηση του Υπουργείου Εξωτερικών να συνεχίσει την οικονομική του 
ενίσχυση προς  αυτό . 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας διερμηνεύοντας και τα αισθήματα όλων των 
Βεροιέων εκφράζει την ανησυχία του  αλλά και την αγωνία του, γιατί η απόφαση 
αυτή του Υπουργείου Εξωτερικών έρχεται σε  πλήρη  αντίθεση με την διπλωματική 
προσπάθεια της χώρας μας, ενόσο παραμένουν ακόμη ανοικτά τα εθνικά θέματά μας. 
 Η 32 χρονη  λειτουργία του Κ.Α.Μ και η διαρκής Εθνική Προσφορά του προς 
τους Μακεδόνες της διασποράς, αλλά και πρός την ίδια την Πατρίδα μας, 
αμφισβητείται ευθέως, με την απόφαση αυτή του Υπουργείου Εξωτερικών, κι 
αποτελεί πλήγμα για την Εθνική Ομοψυχία. 
 Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας, διαμαρτύρεται έντονα για την απόφαση 
αυτή του Υπουργείου Εξωτερικών και ζητά από τον Πρωθυπουργό και την 
Κυβέρνηση να αναθεωρήσουν την απόφαση αυτή προστατεύοντας έτσι τόσο το 
Εθνικό Συμφέρον όσο και την Εθνική Υπερηφάνεια των απανταχού Μακεδόνων. 
 



 Γ) Το παραπάνω ψήφισμα να κοινοποιηθεί : 
1) Υπ. Εξωτερικών 
2) Γραφείο Πρωθυπουργού 
3) Βουλή των Ελλήνων 
4) Υπ. Μακεδονίας – Θράκης 
5) Κέντρο Απόδημων – Μακεδόνων 
6) Τοπικό Τύπο. 

Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 343/ 1998 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
                 Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ   ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ε. Παναγιωτίδης 

 Μ. Ποτουρίδης Ο. Σιδηρόπουλος 
ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ. Βαφείδης Ε. Σοφιανίδης 

 Α. Δελαβερίδης Γ. Χιονίδης 
 Δ. Αδάμου Δ. Ζαμάνης 
 Θ. Τέτος Μ. Αδαλόγλου 

                Ο  ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Π. Αγαθαγγελίδης 
 Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Μαρκούλης   

ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Α. Καραντουμάνης   
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 10-9-1998 

      Ο  Δήμαρχος  
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 


